
 

   
Referat onsdag d. 06.09-2023 kl. 18.00-20.00  

Lokale: Personalerummet  Fraværende: Jax, Michael  

Punkter Ansvarlig Beskrivelse Tid Referat 

1. Protokol      Referatet godkendt  

2. Siden sidst        

 
* Formand Thomas     

BS har været til forældremøder i årgangene og fortalt 
om/gjort reklame for SB med opfordring til at oprette 
forældreråd.  
Der har været drøftet: 

• Skovkøkkenet – mangler information omkring 

udvalg og priser -, hvor mange penge skal 
børnene fx have med for at spise sig mæt? 

• Pausetid/spisetid  

• Forespørgsel omkring mulighed for information 

omhandlende danske traditioner fx hvad er en 
dansk fødselsdag? til forældre, der ikke kender 

til dansk kultur, til danske traditioner og 
begreber/ordforråd. 

• Forespørgsel omkring at køre fag som 

madkundskab og lign i puljer eller hver anden 

uge for at give mere sammenhængende tid til et 
fag. Vi drøfter muligheder og begrænsninger i 
forhold til skemadækning. 

• Der har været drøftelser omkring mobiler og de 

udfordringer, der kan være i forhold til 

manglende leg og socialitet.  
Skolebestyrelsen overvejer at genoverveje 
mobilpolitikken. Dog har vi drøftet det mange gange og 
SB har sidste år fastholdt, at det er op til det enkelte 

lærerteam at lave regler omkring mobilbrug. Eleverne 
har alligevel adgang til sociale medier på pc, hvis de vil. 
Hovedopgaven for lærerne er at lære eleverne at 

administrere tilgangen til mobiler og pc.  
SB vil gerne have emnet drøftet i elevrådene.  
 
 

17.-18. november på hotel Nyborg strand er der 
Landsmøde for skolebestyrelsesmedlemmer. Sidste 
tilmelding 30. sept. – hvem deltager fra SB Sophieskolen? 

Vi rundsender indbydelsen, og man kan melde til hos JAX 
 

* Ledelse HPJ     
Vi arbejder aktivt med trivslen blandt medarbejderne. Vi 
opstarter Trivselstest under WHO-FEM-projektet for at få 



 

   
et pejlemærke på trivslen og også gøre medarbejderne 
aktive i egen trivsel.  
Vi arbejder med et personalearrangement omkring 

arbejdsglæde og medarbejdernes dag.  
Vi er i gang med en DGI re-certificering – lærerkursus og 
deltagelse af udvalgte årgange: Cykelforløb og Vandsport 
9. årgang er i Berlin denne uge 

Procedure for 0.-2. årg. for skole-hjem samtaler – skole 
først og sfo bagefter. Nogle årgange i 0-5 forsøger sig 
med en mere dynamisk tilgang til planlægning af skole-

hjem samtaler, så de ligger ved behov hen over skoleåret 
– alle bliver fortsat tilbudt en skole-hjem samtale.  
Ændringer i forhold til dørene om morgenen. Dørene 
bliver åbnet kl. 7.30 om morgenen nu – SFO-døren kl. 

6.30. Dette for at undgå mange børn, der møder alt for 
tidligt uden opsyn. 
Der er mulighed for at tilkøbe et morgen-modul i SFO. 

 

*AMO/MED      
Ingen repræsentanter til stede. 

 

*Elevråd       

Forperson Sigrid 8c samt næst. Selma 8c  
Pigerne er interesseret i at sørge for at eleverne bliver 
hørt og vil gerne være med, der hvor beslutningerne 
tages. 

Der er ved første møde lavet en liste med punkter, som 
skal drøftes på de kommende møder. 
 

* Andre  Alle        

3. Rengøring HPJ   

Punktet foreslås udsat til næste møde – men er på vores 

årshjul til september 
 

4. Økonomi HPJ   

Vi arbejder med en effektivisering af indkøb – samler 
større ordre 4 gange årligt efter retningslinjer fra 
kommunen. 

 

5. UC / 
Mellemformer Mito   

Hvordan har opstarten været – hvad presser os – hvad 
ser vi der kommer? 
 
Ca. 50 børn i UC – to afdelinger med lidt større grupper 

end tidligere. Det lader til, at alle er kommet fint i gang 
og trives i de nye grupperinger. Der er flyttet lidt rundt 
både på børn og lærere/pædagoger, så der er nu flere 

lærere i indskolingen. Der var bekymringer inden ferien, 
men det er landet godt. 
Størstedelen af eleverne er ”vores egne” – der kommer 
lige nu 14 børn fra andre skoler. Vi har selv 14 børn ude i 

andre tilbud.   



 

   

  

SFO-delen har fået et tættere samarbejde med almen-
delen til stor glæde og øgede deltagelsesmuligheder for 
alle børn. 

 

 
6. Skolerejser/ 
lejrskoler HPJ   

Vores princip for hytteture og lejrskole drøftes jf ny 
tolkning fra forvaltningen. 
Vi drøfter hvilke muligheder, der er for at kunne 
gennemføre skolerejser fremadrettet. 

Forældre/elever må gerne indsamle eller tjene pengene 
ind, men skolen må ikke ”opkræve” betaling til en 
skolerejse.  

Vi skal arbejde med skolens principper til næste møde og 
skal have formuleret et nyt omkring skolerejser. 
 

7. Punkter til 
næste møde Alle   

Pause- og spisetid – lovgrundlag og beslutninger 
Mobilpolitik – skal drøftes i elevrådene 

Fleksible skemaer – madkundskab i 4 timer hver anden 
uge fx og bytte med fx n/t.  
Skolefoto 
Principper – specifikt skal det om skolerejser redigeres 

 

8. Eventuelt Alle     

 
Skolefoto – skal det bevares? 
 

9. Personfølsomt   

Elevrepræs
entanter 
deltager 
ikke   

     

     


